
 

Postadress: Box 4, 123 21 Farsta | Besöksadress: Fryksdalsbacken 20, Farsta | Telefon 08-505 875 00  

Svenska Brukshundklubben: 802000–4605 | Brukshundservice Sverige AB: 55646–6453 

info@brukshundklubben.se | www.brukshundklubben.se 

Svenska Brukshundklubbens 

utskott för prov och tävling 

 

  



 

Förra sammankallande för Utskottet Anders Östling hälsade de närvarande välkomna och 

överlämnade sedan ordet till nya sammankallande Arne Jonsson som började med en kort 

presentation om sig själv och därefter förklarade mötet öppnat.  

Catrin Fernholm valdes att tillsammans med mötesordföranden justera dagen protokoll. 

 

Utskottet beslutade efter tillägg av punken § 98 g. att godkänna framlagt förslag på 

dagordning. 

Förelåg utskottsprotokoll nr 6 från den 2022-06-07. 

Utskottet beslutade att godkänna protokollet och lägga det till handlingarna. 

a. Dispensansökningar 

Utskottet konfirmerade de ansökta dispenser som inkommit under perioden  

2022-06-08—2022-08-12. (Bilaga 1, ej här) 

b. Ansökta avauktorisationer 

Utskottet konstaterade att det inte fanns några ansökta avauktorisationer. 

a. UG bruks  

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 6 och 7/2022. 

UG bruks informerade att de har fokuserat på SM där besiktning genomförts och vid 

nordiska mästerskapet är boendet ordnat. 

b. UG lydnad 

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 8/2022. 

UG lydnad informerade att deras SM är avklarat. Landslaget ska ha ett läger inför 

nordiska mästerskapet, rankingtävling ska arrangeras på Bro-Håbo BK 24 september. 

Talangtruppen ska ha en landskamp mot Norge. UG:t har arbetat om lite i sina SM 

anvisningar, de har påbörjat arbetet med domarutbildningen. UG:t gör nu även en 

sista redigeringen i de kommande reglerna. 

c. UG rallylydnad  

Förelåg inga minnesanteckningar. 

UG rallylydnad informerade att SM är avklarat och att de gjorde en enkät med 

utvärdering till både tävlande och domare. UG:t har även arbetat med uttagning av 

landslag, men mesta tiden går till att arbeta med de filmer och materiel som ska visas 

på domarkonferensen i oktober där gemensam bedömning ska ske.  



 
d. UG IGP 

Förelåg inga minnesanteckningar. 

UG IGP informerade att man har SM och VM kval avklarat, framåt är de SM och VM 

som gäller. Lars Czylwik meddelade att han avgår som sammankallande nu och till 

dess att FS tagit beslut om ny sammankallande för UG:t ska Anders Ljungsten 

fungera som kontaktperson åt Utskottet.  

 

UG IGP föreslår Silvana Ahleby som ny sammankallande. 

Utskottet beslutade att till FS föreslå Silvana Ahleby som ny sammankallande i UG 

IGP. 

e. UG IPO-R 

Förelåg minnesanteckningar från möte nr. 8/2022. 

UG IPO-R informerade att de har sex deltagare uttagna till individuella VM:et i 

Italien och två deltagare uttagna till VM i Rumänien. UG:t hade en 

informationsvecka om IPO-R 4—8 juli i Varberg som var väldigt givande och 

kommer troligen att bli en återkommande aktivitet. 

f. UG drag 

Förelåg inga minnesanteckningar. 

UG drag informerade att all verksamhet ligger nere just nu då det är så varmt, men 

UG:t kommer att vara med i Svenska Draghundsportförbundets monter på SM i 

Leksand. Annars är det SM i barmark som arrangeras i Grängesberg den 7—9 oktober 

och sedan EM i barmark som arrangeras i Tyskland den 9 –13 november. 

g. UG mondioring 

Förelåg minnesanteckningar från möte nr. 5 och 6/2022.  

UG mondioring informerade att de kommer att ha en certifiering av A-figurant och en 

domarcertifiering. Anvisningar för MR-tävlingar och utbildningsplan för domare 

uppdateras. Lagledare och lag till VM är utsett, där fyra ekipage tävlar i klass 3 och 

en i klass 2 och en i klass 1.  

h. Rapport från förbundsstyrelsen 

FS har utsett vilka personer som ska ingå i de olika Utskotten. 

i. Rapport från förbundskansliet 

Handläggarna informerade att det kommer att bli en omorganisation på 

förbundskansliet från den 1 september. Då kommer Janna Myhre att ingå i 

kommunikationsteamet och även ha ansvar för utskottet för organisation, i hennes 

ställe kommer Emelie Hörman att bli handläggare för rallylydnad och lydnad samt 

specialsök. Sedan kommer utskott för avel och hälsa få Christine Ohlson som ansvarig 

och i utskottet för hundägarutbildning blir Agneta Olsson ansvarig.  

Utskottet tackade för informationen. 

a. Ekonomiskt utfall 

Utskottet konstaterade att det inte fanns något ekonomiskt utfall till mötet. 

b. Verksamhetsplan 2022 - 2024 

Uppdrogs till handläggare Camilla Hjort att ta reda på deadline för inlämning av 

verksamhetsplaner. 



 
c. Uppföljning av mål och fokusområden 

Utskottet konstaterade att uppföljning är inskickat till FS. 

a. Ansökan om SM bruks & mondioring 2023 

 

SBK:s Närkedistrikt har inkommit med en ansökan om att få arrangera SM i bruks 

och mondioring år 2023. I ansökan framgår att de tyvärr inte har möjlighet att 

arrangera SM i IGP på grund av att distriktet inte har tillräckligt med funktionärer 

inom den sporten.  

UG IGP har tillfrågat en annan klubb som eventuellt kan hjälpa till med IGP, men 

detta är inte helt klart än. 

Utskottet beslutade tillstyrka Närkes ansökan om SM bruks och mondioring 2023. 

Uppdrogs till Arne Jonsson att kontakta FS ordförande Piia Nora med ett per 

capsulam beslut för SM 2023. 

b. Uttagning domare till nordiska mästerskapet i lydnad 

UG lydnad har tagit ut Stefan Tunér att döma på nordiska mästerskapet i lydnad. 

c. Utbildningsmaterial 

Förelåg ärende från UG Bruks som önskar samla utbildningsmaterial i ett ”klassrum” 

på SBK Utbildning så att den som ansvarar för en utbildning skulle kunna hitta allt 

materiel på ett ställe.  

Uppdrogs till Arne Jonsson att tillfråga Therese Strate om detta är möjligt. 

d. Varma hundar 

Förelåg ärende från UG bruks som vill införa riktlinjer gällande höga temperaturer 

vid brukstävlingar då de efter utredning upplevt hundar som mått dåligt när de 

ansträngt sig hårt i hög värme. UG:t har tagit fram ett dokument med resonemang i 

ärendet samt handlingsalternativ som de önskar input från övriga UG på. 

 

Diskussioner fördes kring hur man gör i olika sporter gällande detta. 

 

Uppdrogs till UG bruks att arbeta vidare med detta och ärendet tas upp vid nästa 

möte. 

 

e. Fasta kvalperioder för SM uttagning i rallylydnad 

Förelåg ärende från UG rallylydnad som önskar lyfta frågan om att ha fasta 

kvalperioder för uttagning till SM, men eftersom det är ett gemensamt SM med 

lydnad så skulle det ju gälla båda sporterna. 

Uppdrogs till UG lydnad och UG rallylydnad att arbeta ihop ett förslag att ta beslut 

om till nästa möte. 

f. Veterinärintyg vid återbud till tävling 

Förelåg ärende från en tävlande som i mail beskriver det numera stora problemet med 

att kunna få ett veterinärintyg då man vill lämna återbud till en tävling, detta då det 

är brist på veterinärer och många djursjukhus därför endast tar emot akutfall.  



 
Detta är ett problem eftersom det är ett krav i vissa sporter att ha ett veterinärintyg 

för att få återbetalt anmälningsavgiften vid återbud.  

Uppdrogs till alla UG att ta upp ärendet i sina grupper för att Utskottet vid nästa 

möte ska kunna utses en arbetsgrupp som ska arbeta ihop anvisningarna så att de blir 

samstämmighet inom alla sporter. 

g. Tillfällig förlängning av tiden för genomförande med anledning av pandemin  

  

I befintlig utbildningsplan för domare i mondioring står under rubriken  

”B. Praktiskt aspirantprov” att:  

”För deltagande krävs godkänt teoriprov och godkänd aspiranttjänstgöring. 

Det godkända teoriprovet och de godkända aspiranttjänstgöringarna får vid 

provtillfället inte vara äldre än tre år.” UG Mondioring beslutar att förlänga 

tiden till 5 år för godkända teoriprov under 2019--2020 med anledning av 

pandemin.  

 

Förelåg inkomna skrivelser enligt: 

a. Utvärdering från SM arrangören vid SM lydnad & rallylydnad om AGRIA 

För kännedom med erfarenheter från SM arrangören 

b. Utvärdering från SM arrangören vid SM lydnad & rallylydnad angående om SM 

 

För kännedom med erfarenheter från SM arrangören 

c. Sammanställning av utvärdering från tävlande vid SM lydnad & rallylydnad 

För kännedom med erfarenheter från de tävlande vid SM 

d. Sammanställning av utvärdering från domare vid SM lydnad & rallylydnad 

För kännedom med erfarenheter från domare vid SM 

e. Protokollsutdrag från FS 

FS § 179 Patrullhundstävlingar i samband med SM Bruks IGP Mondioring 2022  

FS § 180 Svenska mästerskap i lydnad och rallylydnad 2023 

FS § 181 SM i bruks IGP mondioring 2023 

FS § 211 Äskande av extra medel till SM-arrangemang 2023 

 

f. Protokollsutdrag SKK/PtK/Regelrevidering 

SKK/PtK § 37 d) Licens för tävlande med skyddshund 

SKK/PtK § 38 Beslut om Bruksprov 

SKK/PtK § 39 Beslut om Dragprov 

SKK/PtK § 40 Beslut om IGP 

SKK/PtK § 41 Beslut om IPO NS 

SKK/PtK § 42 Beslut om IPO-R 

SKK/PtK § 44 Beslut om Mondioring 

 

Se vidare under § 103 b. i detta protokoll 

 



 
g. Protokoll från FCI Rescue Dog Commissions möte 2022-02-26--27  

 

h. Protokoll från FCI Rally Obedience Commissions möte 2022-04-31—2022-05-01 
 
 

Utskottet tackade för skrivelserna, noterade hanteringen av dessa, och lade dem sedan till 

handlingarna. 

Utskottet konstaterade att det inte fanns några utgående skrivelser. 

 

Utskottets tillstyrka av Närkes ansökan om SM bruks och mondioring 2023. 

 

a. Konflikt mellan domare i rallylydnad 

UG rallylydnad har en pågående konflikt mellan domare inom sporten och vill ha lite 

guidning om hur och vad som kan göras åt detta. 

Utskottet konstaterade att eftersom ärendet har gått till FS, måste man avvakta FS 

beslut. 

 

a. Framtida SM 

Anders Östling har till FS framfört den oro som både UG Bruks och UG Rallylydnad 

känner kring att ingen villig arrangör finns för SM år 2023. Anders Östling har även 

framföra förfrågan om SM i rallylydnad får arrangeras enskilt och om detta SM måste 

arrangeras i juni.  

 

Ärendet är uppe i FS men inget mer finns att rapportera än. 

b. Regelrevideringen 

Återigen påminns alla berörda UG om att det är mycket viktigt att de genomför de 

justeringar som SKK/PtK beslutat om i deras regler, för den 1 september ska alla 

reglerna skickas för layout och måste då vara färdighanterade av grupperna. Alla 

färdighanterade regler ska sändas till handläggare som ser till att dessa kommer i väg 

till layout i tid, under förutsättning att handläggaren får in dessa i tid. 

UG mondioring (UG MR) vill lyfta SBK:s beslutsprocess vid regelrevideringen 

samt om SKK/PtK var fullt informerade i frågan inför sitt beslut kring ålder på 

förare.  

Anledningen är att ett UG (av tre), genom ett beslut från en regelkonferens 

inom den grenen, lämnat förslag till kommande regelrevidering kring ålder på 

förare vid tävlande med skyddshund. Detta ledde till att SKK/PtK fattat ett 

beslut kring ålder på förare vid tävlande med skyddshund för alla skyddsgrenar.  



 
De två andra UG:n inom Utskott för prov och tävling med skyddsmoment har 

inte med samma ålder på förare i sina förslag. UG MR vill lyfta hur 

beslutsprocessen egentligen ska gå till inom SBK samt om det är möjligt att 

förtydliga informationen till SKK/PtK som underlag för ev ändring av taget 

beslut inför kommande regelrevidering. 

Uppdrogs till UG MR och UG IGP att skriva ett beslutsunderlag till FS i ärendet." 

c. Undanta funktionärer från lottning 

Janna Myhre har fått svar från SKK gällnade hennes uppdrag att med dem kolla upp 

om funktionärer får undanta vid bortlottning vid tillexempel rallylydnad och lydnad. 

SKK svarade att generellt så får man inte det så SKK/ PtK skulle behöva ta ett 

principiellt beslut i frågan.  

Uppdrogs till Janna Myhre att meddela SKK/PtK att Utskottet önskar få ett 

principiellt beslut i ärendet.  

 

Utskottet konstaterade att det inte fanns något ärende som omedelbart skulle 

kommuniceras.  

Utskottet beslutade att genomföra nästa möte 2022-09-05 med start kl. 19:00 i Teams. 

Arne Jonsson tackade de närvarande för mötet och förklarade mötet avslutat. 

 

Justerare Justerare Vid protokollet 

Arne Jonsson Catrin Fernholm Camilla Hjort 

Mötesordförande 

Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats på mötet. Beslut som fattats kan dock 

bli föremål för ändring av Svenska Brukshundklubbens förbundsstyrelse (FS). 

 


